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U na majoria de les persones impli-

cades en Junts Per Sant Quirze 

som nous en qüestions de política mu-

nicipal i, per molt que fóssim avisats, 

mai podíem preveure que viuríem i 

veuríem els nivells de desídia que hem 

copsat a l’observar de prop la gestió 

municipal dels darrers setze mesos. En 

moments en què al carrer creix el 

clam de regeneració política i de nete-

ja del sistema, ens astorem al veure 

que, al nostre poble, el “vell” estil de 

“fer política” continua funcionant. 

Tot comença el juny de 2011, quan 

amb l’objectiu de poder formar majo-

ria a tota costa i transformar un pes 

del 35% de regidors en un pes real del 

60% a l’hora de prendre decisions, el 

pacte de govern CiU-PSC-PP arrenca 

amb 3 dedicacions exclusives i 3 càr-

recs de confiança. Entenent la política 

com un mercadeig d’influències i fa-

vors, aquesta aliança crea un equip de 

govern que basa la seva robustesa en 

les prebendes internes i la impermea-

bilitat externa. Si s’entén la política 

amb voluntat real de servei, en canvi, 

és una clamorosa  frivolitat que el nos-

tre grup municipal ha anat denunciant 

a cada oportunitat que ha tingut. Cre-

iem que el panorama aconsella més 

aviat estalvi de recursos i un lideratge 

obert i generós per compartir idees i 

accions.  

A nivell de participació, aquest tarannà 

s’ha plasmat en poca informació a la 

ciutadania i una baixa (gairebé nul·la) 

consideració de les propostes de l’o-

posició. 

En temes urbanístics, es va tendint a 

un empobriment del patrimoni públic, 

amb una política d’improvisació recol-

zada en lloguer de terrenys públics i 

modificacions a plaer dels promotors 

privats. Amb aquest mateix esperit, 

nous equipaments planejats, com ara 

la reforma de la zona poliesportiva o 

una residència de tercera edat, han 

nascut sota concessions a empreses 

privades.  

En aquest butlletí hi veureu objectivat 

el gruix d’aquestes preocupacions, i 

podreu llegir-hi també més inquietuds 

de persones que no s’amaguen i inten-

ten crear poble.  Sigueu-ne un més! 

Què hem viscut en un any i mig? 
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E ls punts dels plens municipals són el 
principal reflex de l'activitat política 

local. D'altra banda, els acords i desa-
cords es posen de manifest també amb accions fora de 
l'activitat estricta dels plens, en forma de recursos o 
al·legacions. Tot plegat, ajuda a tenir una imatge de 
l’activitat dels grups municipals. A continuació us ofe-
rim un resum i una anàlisi breu (ampliats a la nostra 
web), que intenten reflectir la dedicació dels grups mu-
nicipals (algun en plena ebullició; d'altres, fent la xup-
xup) i la coherència de les seves accions. 

 

Acords i mocions 

Fins al ple de juny de 2012 (inclòs) s'han presentat 53 
mocions. El grup municipal de Junts per Sant Quirze 
n’ha presentat 35, algunes de les quals consensuades 
amb altres grups. Per la seva banda, el grup d'ICV ha 
participat en 16 mocions, CiU i PSC en 4, i PP en 1. 

A banda, l'equip de govern (CIU-PSC-PP) ha sotmès a 
votació 65 punts en el total dels plens. Tenint en 
compte que alguns són de tràmit obligat, i que disposa 
de tot l'aparell administratiu municipal, deu regidors,  
tres dedicacions exclusives i tres càrrecs de confiança, 
la manca d’eficiència es fa evident. 

Si analitzem les coincidències de vot entre els 
grups municipals (gràfic adjunt), observem, de ma-
nera poc sorprenent, dos grans blocs: JxSQ-ICV, 
i l'equip de govern CIU-PSC-PP. Les discrepàncies 
més fortes s'aprecien en les àrees d'Economia i 
Territori, en què s'evidencien dos estils diferents: 
l'un, que advoca per una planificació a llarg termi-
ni, sostenible i integradora del municipi, i l'altre, 
consistent en una política basada en actuacions 

puntuals justificades amb criteris ad hoc. Hi ha força 
acord, en general, en temes institucionals, mentre que 
en l'àmbit social el PSC malda per donar sentit a la seva 
"S" (oblidada per complet en temes econòmics) i s'a-
costa lleugerament a les posicions de JxSQ i ICV. En 
temes d'educació, amb mocions que aposten per una 
educació en igualtat d'oportunitats, i amb temes tan 
importants com el de l'Escola de Música, el PSC s'ha 
arrenglerat de nou, submís, amb l'eix CiU-PP.  

Precs i preguntes 

El grup municipal de Junts per Sant Quirze ha realit-
zat, en els plens municipals i en nombroses comissions, 
preguntes provinents, majoritàriament, de peticions 
dels nostres veïns i veïnes. Us animem a seguir utilit-
zant aquest canal. 

 

Més enllà del Ple: recursos i al·legacions.  

Durant aquesta legislatura, Junts per Sant Quirze ha 
presentat 7 recursos de reposició sobre nomenaments 
de personal eventual, la gestió de l'empresa municipal 
COMU i sobre planificació urbanística, àrea en la qual 
també s'ha presentat al·legacions a dos projectes urba-
nístics. 

Posem a disposició el llistat complet de mocions a 
http://ves.cat/bCBs el de punts del Ple http://ves.cat/
bCBt i un recull d’actes http://ves.cat/bCBv perquè els 
lectors puguin aprofundir en les seves valoracions. 

Què es fa als plens municipals? 

S ' H A N  P R E S E N T A T   

5 3  M O C I O N S  E N  U N  A N Y .  

J U N T S  P E R  S A N T  Q U I R Z E  

H A  P A R T I C I P A T  E N  3 5 ,   

I C V  E N  1 6 ,  C I U  E N  4 ,  

P S C  E N  4 ,  I  P P  E N  1   

T O N I  G U I L L A M O N  

L ' E Q U I P  C I U - P S C - P P  H A  P R O -

P O S A T  6 5  A C O R D S ,  A L G U N S  

D E  T R À M I T ,  T O T  I  D I S P O S A R  

D E  L ' A P A R E L L  A D M I N I S T R A -

T I U  I  D E L S  C À R R E C S  D E  

C O N F I A N Ç A   

Grau de coincidència global entre grups municipals en les votacions en 
acords i mocions, dividits per àrees. Les unitats són distàncies relatives.  
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D e les mocions que hem presentat, en 
destaquem les més significatives pel 
poble.  

 significa vot a favor/aprovat.  

 significa vot en contra/rebutjat. 

 

Les mocions de Junts 
H E L E N A  C R U Z  

» Moció per l’anàlisi de la campanya d’imatge 
realitzada abans de les eleccions municipals 
Març 2012 
Constituir una Comissió que comprovi les fonts de 
finançament i la legalitat de les campanyes de comuni-
cació realitzades entre novembre 2010 i maig 2011. 
 

Vot de JxSQ                      Resultat final 

» Moció pel soterrament de la via dels Ferro-
carrils de la Generalitat 
Juliol 2012 
Davant el soterrament dels FGC fins a Can Feu, s’ins-
ta a l’alcaldessa a treballar perquè arribi fins a Sant 
Quirze. 
 Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció per valorar l’emissió dels plens munici-
pals en directe 
Octubre 2012 
Per tal d’apropar la política municipal a la població, 
estudiar la viabilitat tècnica i econòmica d’emetre els 
plens per internet. 
 
Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció per la millora del funcionalment dels 
òrgans de govern 
Setembre 2012 
Mesures d’estalvi: hem proposat l’eliminació dels 3 
càrrecs de confiança, establir una sola dedicació exclu-
siva, reduir a 2 les Comissions Informatives i reduir el 
cost de  “Dietes i desplaçaments” del Pressupost. 
 

Vot de JxSQ Resultat final 

» Mocions de recolzament a l’AMPA de l’Escol-
a Municipal de Música 
Març 2012 
Donar suport a l’organització de tallers musicals i del 
concert de recolzament a l’Escola Mun. de Música. 
 
 Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció per la protecció de la Serra de Galli-
ners 
Juliol 2012 
Redactar els plans especials previstos per les unitats 
de paisatge de la Serra de Galliners per millorar la 
gestió del seu estat ambiental. 
 

Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció sobre el doble augment de l'IBI que 
pateix Sant Quirze del Vallès 
Gener 2012 
Davant l’augment d’IBI decretat pel Govern espanyol, 
eliminar l’augment previst a les Ordenances munici-
pals.  
Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció de solidaritat amb la Comunitat Bahá’í 
Gener 2012 
Denunciar la persecució i discriminació que pateix la 
Comunitat Bahá’í a l’Iran i expressar la solidaritat amb 
la Comunitat de Sant Quirze. 
 
Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció per la transparència en la gestió muni-
cipal  
Octubre 2011 
Informar a través del web, ràdio, l’Informem i xarxes 
socials de les convocatòries dels Plens municipals i 
dels principals acords presos. 
 

Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció sobre l’impagament del “Conveni de 
El Castellet” 
Desembre 2011 
Crear una Comissió d’estudi sobre l’estat del deute 
de la Junta de Compensació El Castellet amb l’Ajun-
tament. 
Vot de JxSQ Resultat final 

» Moció per la revisió del Pla d’ordenació urba-
nística municipal (POUM) de Sant Quirze 
Febrer 2012 
Davant l’antiguitat del vigent, iniciar la revisió del pla 
d’urbanisme del municipi. 
 

Vot de JxSQ Resultat final 
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L ’Ajuntament ha hagut de demanar 
1.400.000 € per poder pagar als 

proveïdors i ja no pot demanar més crèdit als bancs. 

Seguint el criteri d’austeritat en les dedicacions exclusi-
ves i càrrecs de confiança política que planteja Junts 
per Sant Quirze, el crèdit no hauria estat necessari. 

Sant Quirze va tancar els comptes del 2011 amb un 
deute per habitant de 392 €, 
inferior a molts dels ajunta-
ments. Però una cosa és el 
que es deu, i l’altra la capacitat 
de retornar-ho.  

Si observem els indicadors 
que mesuren la salut financera, com són el romanent 
de tresoreria i l’estalvi net, observem que ambdós pre-

senten el 2011 unes xifres negatives i pitjors que les de 
l’any anterior. I que no s’estiguin gestionant bé els re-
cursos econòmics, ho demostra també el crèdit 
d'1.400.000 € que l’Ajuntament ha sol·licitat recent-
ment per poder pagar els proveïdors. 

Junts per Sant Quirze ja va proposar mesures d’-
eficiència al passat ple de pressupostos. Entre elles, una 
millor racionalització de les dedicacions exclusives i 
càrrecs de confiança política hauria suposat en els 5 
anys de mandat que porta la Sra. Mundi com alcaldessa 
un estalvi d'1.500.000 €. 

O dit d’una altra manera, no 
ens hauríem d’haver endeutat 
per pagar els proveïdors i po-
dríem demanar crèdit als bancs 
per fer les inversions necessà-
ries que ajudessin a mantenir 

els serveis socials i l’educació i ajudessin alhora a reac-
tivar la recuperació econòmica. 

L’estat de comptes 

1 . 4 0 0 . 0 0 0  €  E N  C R È D I T  

P E R  A  P A G A R  P R O V E Ï -

D O R S  N O  É S  U N A  E C O -

N O M Í A  S A N E J A D A .  

À L E X  B R O S S A  

Purificació Salas 

Onze de Setembre 

El Turonet 

Lola Anglada 

Taula Rodona 

Pilarín Bayés 

Total 

IES Sant Quirze 

Total 

ALUMNAT 

2011-12 2012-13 

464 437 

475 454 

212 220 

250 281 

452 493 

401 413 

2.254 2.298 

705 701 

2.959 2.999 

PROFESSORAT 

2011-12 2012-13 

30,75 28,5 

29,5 27,5 

15,5 14,5 

17 19 

27 29 

29 27,5 

148,75 146 

59,5 55 

208,25 201 

Educació en xifres 

 
 

L es retallades en matèria d'educació 
del Govern de la Generalitat de Ca-

talunya també afecten als centres esco-
lars de Sant Quirze del Vallès. Aquestes 
retallades tenen conseqüències en la 
qualitat de l'ensenyament. Una saturació 
cada vegada més gran de les aules i 
menys professorat impliquen directa-
ment una capacitat menor dels docents 
per atendre els seus alumnes. A les grà-
fiques podeu veure l'increment de l'a-
lumnat del centres de Sant Quirze del 
Vallès (1,35%) i la disminució del pro-
fessorat (-3,48%).  

  

A N N A  C A N E S  

De la taula es pot deduir que la ràtio alumnes/professors global ha passat 
de 14,2 a 14,9, és a dir, un augment del 5%. Caldria afegir-hi, però, altres 
factors que no apareixen a la taula i que fan minvar la qualitat de l’ense-
nyament: retards en les substitucions de baixes laborals, eliminació d’algu-

ns reforços,...  

Font: Ajuntament de Sant Quirze del Vallès 



5 

 

 

Multes, escombraries i altres contes 

tant, un augment del 16% de mitjana als habitatges de 
Sant Quirze. 

Vaja, que la solució de l'alcaldessa Mundi per compen-
sar la davallada dels ingres-
sos provinents de l'activitat 
immobiliària ha estat carre-
gar als quirzetencs l'augment 
de les taxes i els impostos.  

Des de Junts per Sant 
Quirze hem fet diverses 
propostes: refer les Orde-
nances Fiscals perquè no 

tingui aplicació el 6% del govern espanyol, adequar l’es-
estructura política a les necessitats del poble (estalvi 
de més de 162.000 €/anuals!) i fomentar les potenciali-
tats que tenim com a poble alhora d’atraure noves in-
versions de valor afegit. Cap de les tres ha vist la llum. 

 

 

 

L ’equip de govern puja els impostos 
d’una manera desmesurada i no 

ho reverteix reforçant els serveis a la 
ciutadania. L’augment dels impostos i les taxes dels 
darrers cinc anys s’ha utilitzat exclusivament per com-
pensar la davallada dels ingressos de la construcció. 

Des de l'arribada de la Sra. Mundi a l'alcaldia ara fa 5 
anys i a diferència del que sovint ens volen fer creure 
(l’any electoral van congelar 
els impostos!), s'ha augmen-
tat la pressió fiscal a la ciuta-
dania molt per sobre del 
cost de la vida i de l'incre-
ment de la població. En con-
cret, l'IBI ha patit un aug-
ment d'un 28%, l'Impost de 
Vehicles d'un 18%, la Taxa 
d'Escombraries ha pujat un 32% i les Multes de Trànsit 
un 56%. 

Pel que respecta a l’IBI la comèdia no s’acaba aquí: a 
l’augment aproximat del 10% de les Ordenances Fiscals 
cal afegir el 6% addicional del Govern Espanyol. Per 

L ' I B I  H A  P A T I T  U N  A U G -

M E N T  D ' U N  2 8 % ,  E L  I M P O S T  

D E  V E H I C L E S  D ' U N  1 8 % ,  L A  

T A X A  D ' E S C O M B R A R I E S  U N  

3 2 %  I  L E S  M U L T E S  D E  

T R À N S I T  U N  5 6 %  

28%

18%

32%

56%

IBI Vehicles (IVTM) Escombraries Multes trànsit

Variació percentual de taxes i 
impostos 2008‐2012

0
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2008 2009 2010 2011 2012

m
ili
on

s €

Ingressos i pressió fiscal

Ingressos (‐

10.21%)

Pressió fiscal
ciutadania
(+27.26%)

IBI

73%

Vehicles 

(IVTM)
10%

Escombraries

14%

Multes 

trànsit
3%

Repartiment de la pressió fiscal en 
termes absoluts

El cost dels regidors del nostre grup municipal 
L E S  D A D E S  

Assistència als Plens: 460,28 € x regidor (1 Ple al mes) 

Assistència a comissions informatives: 107,54 € x regi-
dor (2 comissions al mes) 

Assistència a junta de portaveus: 113,37 € (1 sol regidor) 

Mitjana individual mensual: 590,5 € bruts x regidor 

Mitjana total mensual (5 regidors): 2.952,47 € al mes. 

L A  R E F L E X I Ó  

A principi de mandat, l’equip de govern va plantejar 
les comissions informatives com un vehicle de trans-
parència, però en realitat són purs formalismes que 
no serveixen per a un debat plural que condueixi a 
polítiques més representatives. Extrapolant el cost del 
nostre grup al global municipal, les comissions infor-
matives costen uns 44.000 € anuals. No caldria suplir-
ho amb una transparència real i menys costosa?   

À L E X  B R O S S A  
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Galliners a Can Corbera.  

La majoria alteren els usos establerts pel Pla general en 
àmbits estratègics pel poble i s’han iniciat sense donar-
ne coneixement al veïnat i/o amagant informació. 

Que es facin modificacions puntuals és legítim, els plans 
necessiten retocs. Però tants? I d’aquesta envergadura? 
El poble ha de seguir creixent, en aquest context eco-
nòmic? És legítim decidir sobre tantes qüestions estra-
tègiques pel municipi sense cap tipus d’informació i 

participació ciutadana?  

No sembla lògic que el futur 
del municipi es decideixi a 
través dels tràmits urbanístics 
menys transparents que exis-
teixen, ni que el model de 

desenvolupament territorial de Sant Quirze es planifi-
qui amb pedaços. És hora de repensar el Pla general 
urbanístic. 

 

 

L ’equip de govern té en marxa 8 modifi-
cacions del Pla general d’urbanisme del 

poble, vigent des de l’any 2000. La modifi-
cació puntual és el tràmit més curt per canviar l’orde-
nació urbanística i està pensat per incloure retocs o 
corregir errors, no per alterar de forma substantiva el 
Pla general. Per aquest motiu és el tràmit menys parti-
cipatiu i transparent que exis-
teix. Les modificacions de ma-
jors dimensions preveuen:  

Usos comercials, hotelers i 
benzinera als terrenys de 
COBEGA. 

Usos comercials a la façana de la C-58 a Can Canals.  

Urbanització de 12 hectàrees a la falda de la Serra de 

Pedaços urbanístics 

L ’ A J U N T A M E N T  T R A M I T A  

8  M O D I F I C A C I O N S  D E L  

P L A  G E N E R A L  

D ’ U R B A N I S M E  

H E L E N A  C R U Z  

0 1000 m 

Nord 

M O D I F I C A C I O N S  E N  T R À M I T  D E L  P L A  G E N E R A L   

D ’ U R B A N I S M E  D E  S A N T  Q U I R Z E   

Font: Elaboració pròpia a partir de cartografia de l’Institut Cartogràfic de Catalunya.                                                         Actualitzat a octubre de 2012 
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Àmbit 
Aprovació 

(any) 
Superfície 

(m2) 
Objectius 

Superfície 
d'ús públic 

prevista 

Unitat d'actuació 
3,4,5 Centre Vila 

2003 10.131,75 

Reforma Pça. de 
la Vila i Pça. An-

selm Clavé 
56% 

Àmbit carrers Baix 
Riera i Sta. Anna  

2004 17.800,75 

Possibilitar cons-
trucció habitatge 

públic 
77% 

Unitat d'actuació 2 
accés Les Fonts 

2005 18.921 

Nou traçat del 
vial d'accés a Les 

Fonts 
74% 

Àmbit carrers J. 
Oliver, F. Montseny 

i Rda. Sta. Julita 
2005 7.359 

Possibilitar cons-
trucció habitatge 

públic 
51% 

Àmbit carrers Gar-
raf, Noguera i Avda. 

Egara 
2006 5.841 

Possibilitar cons-
trucció habitatge 

públic 
61% 

Total   60.053,5m2     

D urant els primers 7 anys de vigència del Pla 
general es van aprovar 5 modificacions. 

Algunes importants, com la que reordenava la 
Plaça de la Vila, Plaça Anselm Clavé i preveia la 
construcció de la segona església. Altres 3 s’-
rovaren per tal de poder construir habitatge 
públic i, una darrera, per crear un nou vial a 
Les Fonts. En total es van modificar poc més de 
60.000 m2, i totes les modificacions preveien 
usos públics (zones verdes, equipaments, vials, 
places...) en més de la meitat de la superfície 
afectada.  

En canvi, les iniciades a partir de 2007 (és a dir, 
el mandat passat i el present) són ben diferents. 
Les modificacions en tràmit (cap ha estat apro-
vada definitivament encara) afecten més de 
400.000 m2, una superfície equivalent a 40 
camps de futbol! I en serien 60 si l’equip de 
govern no hagués suspès la modificació a Can 
Ponsich el mes de setembre passat. Les de Can 
Corbera (2) i Pedres Blanques pretenen reclas-
sificar sòl no urbanitzable per poder-hi edificar.  L a modificació de COBEGA 

preveu la instal·lació d’un 
parc “tecnològic” amb residèn-
cies, oficines, benzinera, hotel i 
zona comercial, si bé Aviació 
Civil no hi dóna el vist-i-plau. 

No n’hi ha cap que prevegi 
almenys la meitat del sòl per a 
ús públic i només dues respo-
nen a allò pel que la llei preveu 
aquest tipus de modificacions: 
introduir petits canvis. En 
aquest cas, per a instal·lar as-
censors a Los Pisos i corregir 
les condicions d’edificabilitat a 
dues finques a Los Rosales. 

Tramitar tots aquests canvis 
urbanístics, de gran envergadu-
ra per al poble, demostra la 
necessitat de reformular tot el 
pla però, sobretot, la manca de 
voluntat de confrontar-ho amb 
la ciutadania. 

Modificacions aprovades entre 2000 i 2007 

Modificacions en tràmit des de 2007 

Àmbit 
Aprovació 

(any) 
Superfície 

(m2) 
Objectius 

Superfície d'ús 
públic prevista 

Unitat d'actuació 
13 COBEGA 

març 2011 inicial-
ment 

64.002 
Creació d'una nova zona 

residencial, oficines, hotel, 
benzinera, comercial 

39% 

Pedres Blanques 
28bis 

gener 2011 inicial-
ment 

2.159,62 
Nova zona edificable re-

classificant sòl no urbanit-
zable 

31% 

Can Canals 
setembre 2011 

inicialment 
174.857 

Creació d'una nova zona 
comercial i industrial 

41% 

Àmbit carrers 
Bellaterra, Sabadell, 

Rda. Arraona i 
Avda. Pau Casals 

setembre 2012 
provisionalment 

8.640 
Possibilitar instal·lació 

ascensors. No altera usos 
del sòl 

0% 

Àmbit carrers del 
Pont, Camí de Ca 

n'Arús 

octubre 2012 
inicialment 

291,95 
Canvi edificabilitat dues 

finques. No altera usos del 
sòl 

0% 

Can Corbera (1) 
gener 2012 provi-

sionalment 
19.705,97 

Legalització activitat planta 
revalorització residus 

0% 

Can Corbera (2) 
En tràmits ambi-

entals previs 
120.699,86 

Creació d'un polígon in-
dustrial reclassificant sòl 

no urbanitzable 
42% 

Can Llobet En redacció 23.648 Sense dades Sense dades 

Total   414.004,4 m2     

R E P À S  D E  L E S  M O D I F I C A C I O N S  A L  P L A  G E N E R A L   
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més envergadura, com Sabadell i Terrassa, que l’exag-
erada dotació d'aquests càrrecs no respon a cap altre 
criteri que el pagament de les “quotes” d'una coalició 
forçada per les circumstàncies. 

És lícit que fem una reflexió al respecte. Tothom és 
conscient de la delicada situació socioeconòmica a què 

ens veiem sotmesos. En temps 
difícils com aquests, hom creu que 
fóra del tot ètic que cada grup po-
lític es plantegés aplicar aquesta 
austeritat a la seva parcel·la, i no 
donar la imatge que es viu en un 
món a part de la realitat social. 
Molts habitants del poble ho estan 
passant malament i justament acti-
tuds com aquestes no fan altra 
cosa que desmerèixer tota la polí-
tica. Cadascú n'ha de treure la 
conclusió pertinent, i  sobretot cal 

que se sigui exigent amb els que ens governen donat que 
no són altra cosa que els escollits democràticament pel 
poble. 

 

 

E l pacte que van assolir CiU, PSC i PP 
per governar l’Ajuntament establia 
tres càrrecs de dedicació exclusiva: 

1. Montserrat Mundi, CiU , com a alcaldessa. 

2. Antoni Rebolleda, PSC, com a 
tinent d'alcalde de via pública. 

3. Jaume Cols, PP, com a tinent 
d'alcalde de seguretat ciutada-
na. 

Com si no en tinguéssim prou, i 
amb la despesa per a la guardio-
la del poble que això suposa, 
també van pactar diversos càr-
recs de confiança: 2 per part de 
CiU, pel cap de gabinet d'alcal-
dia i per l’àrea de territori, i 1 
per al PP, per l'assessoria d'esports. 

Feta l'anàlisi comparativa amb altres municipis de molta 

Qui treballa i qui cobra 

VIVÈNCIES,  

G E R A R D  J A N É  

A part de les dedicacions exclusives, els càr-
recs de confiança ens costen 200.000 euros 

les sigles d’un partit polític. Sembla que en aquest cas la res-
posta és força òbvia, doncs la Sra. M. del Carmen no era ni 
tan sols veïna del municipi.  

A Sant Quirze, si hi parem atenció, tenim un cas més com-
plex: Convergència i Unió, a les eleccions al Parlament de 
Catalunya del 2010 va treure un total de 4.225 vots. Per 
tant, les sigles del partit li van atorgar gairebé un de cada dos 
vots (44,83 %). En canvi, a les eleccions municipals del 2011, 
la Sra. Mundi va assolir un suport electoral de 2.082 vots 
(menys de la meitat que en els darrers comicis electorals), el 
que equival a un 28,14% dels vots.  

1. A Sant Quirze una part molt important de l’electorat -com 
a mínim de CiU- té clar que a les eleccions municipals no 
es vota un partit sinó a les persones que integren la llista. 

2. La llista encapçalada per la Sra. Mundi no va complir amb 
les expectatives que tenien els electors de CiU. 

3. Tot i això, el vot de marca no desapareix (ni a St. Quirze 
ni a Velilla de San Antonio) i la Sra. Mundi se’n veu benefi-
ciada. 

4. La Sra. Mundi, tot i no ser coneguda tampoc per molts 
dels seus votants, sí que va anar a recollir l’acta de regido-
ra, a diferència de la Sra. María del Carmen. 

 

E l 22 de maig de 2011 la població va ser 
cridada, a triar els seus representants als 

ajuntaments durant els següents quatre anys. 
Aquest va ser també, el cas del poble de Veli-

lla de San Antonio, a la vora del riu Jarama. 

Curiosament, fins fa poc, si s'accedia a la web del municipi, 
buscant la composició consistorial, es podia comprovar com 
la Sra. María del Carmen D. G., cap de llista del grup munici-
pal d’Izquierda Unida,  vuit mesos després que se celebressin 
les eleccions, encara no havia anat a l'Ajuntament per tal de  
prendre possessió del seu càrrec (imprescindible per a po-
der desenvolupar la tasca de regidor). L’explicació que ofe-
reix la Sra. María del Carmen és molt clara. Va plantar-se 
davant d’IU perquè ella havia donat les seves dades al partit 
amb la finalitat de completar, en el cas que fos necessari (i 
per tant ocupar un lloc baix, de no sortida com a càrrec 
electe), qualsevol llista municipal de la formació. En cap cas, 
però, se li va fer saber que encapçalava la llista municipal de 
Velilla de San Antonio. 

Aquest fet puntual fa plantejar-nos si, realment, els veïns i 
veïnes d’aquell poble van anar a votar a la Sra. M. del Car-
men (i els altres 16 membres de la llista), o bé van votar a 

Partitocràcia 
A R N A U  M A R T Í N E Z  
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Quina música sona 

Pel que fa a l'hospital de referència de Sant Quirze, 
l'Hospital de Terrassa, el problema s'agreuja: el perso-
nal està més estressat per manca de suplències, per 
reducció de personal, per unes llistes d'espera intermi-

nables, perquè la programació 
del quiròfan de tarda s'ha 
anul·lat, etc. 

D'altra banda, sempre ha estat 
sorprenent la quantitat d'obres i 
inversions innecessàries que s'hi 
han fet. Hi ha serveis que els han 
renovat dos cops en molt poc 
temps. Era l'època del diner fàcil. 

L a situació va empitjorant, i aquesta part de l'estat 
del benestar s'està enfonsant. Amb l'excusa de la 

crisi qui es beneficia de tot això és la medicina privada. 

El nostre ambulatori pateix, ara 
més que mai, el problema de les 
llistes d'espera i sobretot, les de 
les especialitats. Per exemple, 
malalties com un dolor d'esquena 
(traumatologia) o una depressió 
(psiquiatria), que abans tenien una 
demora de mesos, ara la tenen 
d'anys! En general, el personal ha 
de treballar més perquè no es fan 
suplències ni en les baixes ni en 
les vacances. 

va res i, d'aquesta manera, tot plegat s'ha anat conver-
tint en una gran bola de neu que ha acabat esclatant a 
la cara de tothom: deutes i més deutes, els professors 
mesos i mesos sense cobrar, els alumnes sense clas-
ses,... I tot per culpa d'uns polítics que, una vegada més, 
no han volgut (o potser ni tan sols han sabut) fer la 
seva feina. Una feina tan senzilla com la de controlar 
una concessió municipal. 

El resultat de tot això és 
que s'ha creat la “Nova” 
Escola Municipal de Música i 
que les AMPES de les esco-
les oferiran classes de músi-
ca en horari extraescolar. 
Possiblement alguns alumnes 
seguiran les classes en muni-
cipis veïns i potser d'altres 

es buscaran professors particulars. En resum, una mala 
gestió per part dels responsables de l'escola i un ajun-
tament que, una vegada més, ha perdut tota la seva 
credibilitat davant del poble, ens ha portat a dispersar 
més de 400 alumnes. No voldria acabar, però, sense 
donar les gràcies a l'AMPA de l'Escola Municipal de 
Música per la seva feina i la seva lluita durant tants de 
mesos, ja que sense aquest grup de pares i mares no 
tindríem ni la Nova Escola Municipal de Música. I com 
deia la cançó de La Trinca... I la Mundi??, narinant nari-
nant narinant... narinant  

L 'Escola de CAN BARRA  ha estat, 
durant una bona colla d'anys, un punt 

de trobada per a moltes famílies. Durant 
els anys que ha funcionat correctament, 

se l'ha considerada un punt de referència i un model 
de bona gestió. És per això que molts pares i mares 
hi han volgut portar els seus fills perquè aprengues-
sin música. Un ensenyament musical 
fet i rebut amb il·lusió tant per part 
del professorat com dels alumnes. 
A Sant Quirze, la formació musical 
ha estat valorada com un element 
important per completar una bona 
educació dels infants, tant si es trac-
tava d'aprendre a cantar o a tocar 
un instrument. 

Després dels fets ocorreguts ara ja fa més d'un any, 
tots aquests valors han quedat en perill, ja que amb 
la nova concessió i les retallades de pressupost per 
part de la Generalitat i del nostre Ajuntament, els 
preus actuals, per al nou curs 2012-2013, són desor-
bitats per a la majoria de les famílies, i no diguem 
per a les que tenen més d'un fill! Sembla mentida 
que a hores d'ara hagi quedat un gran deute per part 
de l'empresa gestora. Durant molt de temps l'equip 
de govern ha tancat els ulls fent veure que no passa-

    OPINIONS,… 

F A  P O C S  A N Y S ,  S I  

H O M  H A G U É S  P R E D I T  

E L  Q U E  E S T À  P A S -

S A N T  A C T U A L M E N T  

E N  S A N I T A T ,  N I N G Ú  

N O  S ' H O  H A U R I A  

C R E G U T  

J O S E P  M .  À L V A R E Z  

On no posar-se malalt 
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Com de bonic és el meu poble! 
d'una altra manera en un poble tan meravellós, tan bo-
nic. 

Passejant, passejant, em trobo de cara amb l’Escola de 
Música. Quants nens, quin goig. Que bonic. 

Segueixo passejant i trec la meva tauleta electrònica i 
em connecto a Internet al bell mig del carrer i veig que 
m'han rebaixat l'IBI, i, a més a més, me'l cobraran sense 
interferir amb el pagament dels altres impostos. Que 
bonic. Quin goig, quin matí de sol en el meu poble.  

Agafo l'autobús en una de les més de 20 parades que hi 
ha per anar a qualsevol punt, i vaig fins a la urbanització 
on un amic meu té la casa, feliç perquè té tots els ser-
veis pel que paga d’impostos. Que bonic! 

Torno a casa, i rebo a la bústia la revista del poble, 
puntual com cada primer de mes, i m'informo de tot el 
que passa en realitat, cap manipulació, que maco que 
és el meu poble, que bonic............ 

David.........David.....David.....David!!!!!!!! 

 

 

T ot just surto de casa. En Josep, veí 
meu, em saluda i em dóna el bon 
dia. Que bonic. 

Fa un dia magnífic, el sol fa goig, gairebé puc veure el 
seu reflex en aquests carrers tan nets que trepitjo, sen-
se cap excrement de gos, sense cap paper, sense xi-
clets enganxats. Fa goig de veure els contenidors, per 
tot arreu n’hi ha de reciclatge de plàstic, de cartró, de 
residus,… Que bonic. 

Iep!!!  Em creuo amb un veí que circula pel carril bici 
que dona la volta al poble. Li demano molt amablement 
disculpes i em somriu. Veig a uns pares que van pel 
camí escolar amb els seus fills, tot contents i em diuen 
que ahir els hi varen dir que no es preocupessin, que hi 
hauran línies escolars per a tots i a més a més, el seu 
fill entrarà a l’escola bressol pública, com no podia ser 

VIVÈNCIES,  

D A V I D  C A M I N A L  

Què ha passat amb el Projecte Educatiu de Ciutat? Du-
es vegades s’ha iniciat, dues vegades hi ha hagut partici-
pants implicats i les dues vegades l’equip de govern els 
ha decebut deixant-lo en una via morta, sense accions, 
sense conclusions, sense futur, sense continuïtat. En 
una nova era política postfranquista, dita 

“democràtica”, un ajuntament 
no només el formen els partits 
de govern. L'ajuntament ha de 
treballar d’una manera més 
col·laboradora, no només amb 
mesures de control, sinó amb 
estreta complicitat amb les 
diverses entitats que enriquei-

xen el municipi, i que formen una part importantíssima 
del teixit associatiu del poble. Perquè, quin ventall d’ac-
tes, activitats, trobades, etc.  per a gaudi de la ciutada-
nia hi hauria sense elles? El ventall quedaria ben migrat, 
potser pobríssim i tot. 

En temps de crisi econòmica cal no empobrir-nos més 
ofegant més les entitats locals, posant-los-hi pals a les 
rodes, doncs prou feina hi ha per subsistir i valorar el 
cabdal insubstituïble del capital humà. Estalviem a favor 
del conjunt dinamitzador de Sant Quirze . 

S emblaria que en aquests 
moments d’austeritat les 

administracions haurien que comptar amb les entitats 
per fer més amb menys, però a 
Sant Quirze no és així. Desgra-
ciadament, l’equip de govern 
no creu que la participació ciu-
tadana suposi un enriquiment 
per al poble que calgui poten-
ciar, i les entitats més aviat li 
fan nosa. La nova normativa 
d’entitats sembla feta expressament per desincentivar 
les iniciatives de les associacions: més que facilitar 
l’organització d’actes per a tota la ciutadania, posa 
traves a accions plurals i desinteressades.  

En lloc de potenciar un treball conjunt d’entitats i 
administració, des de l’àrea de Participació Ciutadana 
s’opta per tutelar les entitats. Aquests pobres ciuta-
dans que tant han d’aprendre! I per això ens fan xer-
rades, ens orienten i ens volen portar de la mà, vaja! 
A Sant Quirze encara estem esperant algun procés 
de participació en el qual no s’infantilitzi el ciutadà. 

La nosa de les entitats 
I S A B E L  O L E S A  

P E P A  L Ó P E Z  

G E N T  I N Q U I E T A  I  P A R -

T I C I P A T I V A  H A  I M P U L -

S A T  M O L T E S  E N T I T A T S  

Q U E  F A N  P O B L E  I  Q U E  

C A L  C U I D A R  
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     OPINIONS,… 

L’encreuat 
1 2 3 4 5 6 7 8

1

2

3

4

5

6

7

8

HORITZONTALS:  1. Alguns hi volen veure en Mour-
inho presoner, però significa “desplaçareu”... preferent-
ment en vehicles no motoritzats o transport públic, ep! //  
“No t'amauis, crea poble”. 2. Principal afició de l'equip de 
govern els mesos abans d'eleccions. // 3. “o t'amaguis, 
crea poble”. //  Esclau (o càrrec) de confiança que condu-
ïa el vehicle dels comandaments militars romans. 4. El 
cabell de l'Elisabeth. 5. “No t'amaguis, cra pobl”. //  Perso-
na amb clarividència política a l'equip de govern. //  “No 
t'mguis, cre poble”.  6. Crit del regidor d'economia el dia 
que interpreti bé les nies de crèdit obertes. línies de crè-
dit obertes. //  les cases, a part de Joans i Joseps. //  Pa-
raula al revés. Va pujant amb la deslocalització d'empreses 
(ABB, Cubigel,...). 7. Marcaré l'ocell per poder-lo identifi-
car a la Serra de Galliners. 8. N'hi ha totes les cases, a 
part de Joans i Josep. // Paraula al revés. 

VERTICALS:  1. Segons l'actual alcaldessa, allà sí que hi ha bon comerç. 2. L'acord amb Cobega és un ... dur de 
rosegar. //  “No t'amagus, crea poble”. // Propagació a l'espai amb transport d'energia. 3. Persones que es gloriegen 
més del compte (per a casos pràctics, consulteu l'Informem). 4. Bon contrapunt per al seny. 5. Barri de Sant Quirze, 
molt singular. 6. Si és pública, Junts la té. 7. Per als otomans, senyor o amo; per als ciutadanos, “faci”. //  Pobre Turo-
net, brut i sense principis... 8. El que continuarem fent els ciutadans de Sant Quirze a les nostres butxaques si l'e-
quip de govern continua buscant ingressos extres a través dels impostos. 

L N C O T A M C A G U P I E S I C
V E A I N E A A M B N O O L S A A
M A S D U R A N L T R B E T V S N
O P C F I N A P V A L L S U A U C
I C A L O S R O S A L E S R L R A
E A N P O N B N L E J S U O L N S
T S T P E R T A S A N E T N E Q A
T L I V I N G S U I R C Z E S E B
E O C R E C O L L I R A E T P L L
S S C A S T E L L T O R T S A T A
U P E E L M I R A D O R U S R S N
T I U G G E S A L L A P N A C R Q
N S A N T Q U I R Z E J A R D I U
A O I M E N T E L L E T S A C L E
C S T S C A N L L O B A T E R E S

Trobeu el nom de 19 zones de St. Quirze. Amb el text 
sobrant llegireu un missatge. 

La sopa de lletres 

I  si ganviéssim la plaga d'una veca-

da? No gal gue siqui de fons verd, 

d'aguelles gue no es veuen de nit, 

però almenys gorregim les faltes 

d'ortocrafia...! Ni que siqui per cele-

brar el centenari de Pompeu Fa-

bra...el filòleG!  

TE-LA-FO-TO 
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Sabies que... 

 L’ajuntament ha aprovat un estudi per construir 
un nou poliesportiu cedint els terrenys públics a 
una empresa privada per 40 anys. 

 Hi ha tres regidors que en un any de mandat han 
intervingut menys de tres vegades al ple. 

 L’alcaldessa no assisteix a cap comissió informati-
va. 

 A l’IES el curs 2012-13 hi ha 4,5 professors menys. 

 El govern no ha volgut reduir la despesa en càr-
recs de confiança, dietes i desplaçaments, i com-
pensacions per assistència a òrgans de representa-
ció. 

 El govern s’ha negat a protegir la Serra de Galli-
ners i a treballar per soterrar la línia dels FGC. 

 L’ajuntament, per “haver-se adherit al pla de sane-
jament pels municipis del Govern estatal” ha de 
fer públics els comptes cada tres mesos. 

 Experts europeus han avaluat l’urbanisme del mu-
nicipi alertant de la necessitat de treballar en la 
previsió d’incendis a la Serra de Galliners. 

 L’equip de govern descapitalitza l’empresa munici-
pal d’habitatge públic COMU usant els seus bene-
ficis per sufragar el dèficit de l’ajuntament.  

 Els promotors d’El Castellet deuen més de 6 mili-
ons d’euros a l’Ajuntament i l’equip de govern 
impedeix que una comissió ho investigui. 

 L’equip de govern va prometre que es presentaria 
el projecte de soterrament de la línia elèctrica el 
mes de febrer i encara l’esperem. 

 La Direcció General d’Aviació Civil no permet 
que es faci el projecte urbanístic de COBEGA. 

Butlletí de Junts per Sant Quirze                                  www.juntspersantquirze.cat                  
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Tiratge: 6.000 exemplars. Cost d’impressió: 1.530 €. Cost de distribució: 259 € 

Segueix-nos a: 

 Jordi Vidal, CiU: ja vaig dir en un Ple que nosaltres 
demagògia no en podem fer perquè governem. 

 Silvia Peralta, PSC: El nostre grup tot i que podria 
subscriure la majoria d’afirmacions i de manifestaci-
ons, que es fan en aquesta moció, i per suposat defen-
sar el sistema públic d’educació, votarem en contra. 

 Mercè Vallès, CiU: Tercer, entrem en detall, la targeta 
VIP... En fi, és igual. Aquests somriures irònics que 
no... Això sembla un cachondeo. 

 Montserrat Mundi, CiU: A mi m’hauria agradat molt 
estar d’alcaldessa a l’època de bonança. Malaurada-
ment nosaltres vam entrar al Govern el 2007 i va co-
mençar la davallada de l’economia 

 Montserrat Mundi, CiU: En aquest ajuntament, suposo 
que a tots, últimament “crecen muchos enanos” sem-
pre quan no hi ha una cosa hi ha una altra. 

 Jaume Cols, PP: jo sóc un fan de les autopistes. No un 
fanàtic, però un fan. És una empresa molt gran que 
depèn de molts treballadors, i que amb el nostre 
aportament, dels que la fem servir, contribuïm a que 
aquesta gent tinguin feina.  

 Edelmiro Balboa, CiU: Jo crec que, no sé si està d’ac-
cord amb mi, que l’ètica política va molt més enllà de 
l’ètica personal, o l’ètica personal va molt més enllà de 
la política. 

 David Sánchez, PP: No tinc idea si 30.000 són poc o 
molt per un estudi. 

 Montserrat Mundi, CiU: Hem anat entenent mica en 
mica com estava l’economia del país. 

Frases cèlebres dels plens 2012 

Recull fet per  

A L B E R T  F A L G U E R A S  

@elisabethoj  

@hel_cruz 

@alexbrossa   


